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Møde i Uddannelsesudvalget for VIA Ergotera-
peutuddannelsen 

 
Sted: 

Campus Aarhus N 

Hedeager 2, 8200 Aarhus N 

Lokale 41.15 

 Mødedato: 

24. oktober 2023 

Kl. 10.00  – 16.00 

 

Deltagere: 
Helle Kruuse-Andersen (Uddannelsesdekan for sundhedsuddannel-

serne i VIA) 

Anne Lise Voss (Uddannelsesleder på uddannelsen i Holstebro)  
Marianne Høllund (Uddannelsesleder på uddannelsen i Aarhus) 
Jacob Ahlgreen Gram (Region Midtjylland og formand for Uddannel-
sesudvalget) 
Susanne H. Pedersen (Medarbejder på uddannelsen i Aarhus) 
Tilde Malund Jensen (Studerende på uddannelsen i Aarhus) 
Markus (Studerende på uddannelsen i Aarhus) 
Mads Tarp Nielsen (Studerende på uddannelsen i Holstebro) 
Camilla Laursen (Studerende på uddannelsen i Holstebro) 
Maj Britt Middelhede Olsen (Ergoterapeutforeningen) 
Mogens Pold (Randers Statsskole) 
Thomas Maribo (Aarhus Universitet) 
Tina Sognstrup Pedersen (Regionspsykiatrien Gødstrup) 
Jette Sloth (Hjerneskadeforeningen) 
Jeanette Lindholm (Ergoterapi fagligt selskab for forskning) 
Jeanette Reffstrup Christensen (Syddansk Universitet) 
Mette Witt Mikkelsen (Syddjurs Kommune) 
Lone Tolstrup (Aarhus Kommune) 
 
Afbud: 
Anne-Mette Kjær (Medarbejder på uddannelsen i Holstebro) 
Christina Breddam (Randers Kommune) 
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Punkt  1. Velkommen og godkendelse af dagsorden (15 min. Kl. 
10.00 - 10.15) 

Sagsansvarlig: 

Jacob Ahlgreen Gram 

  

 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af dagsorden og afklaring af punkter til eventuelt.   

Præsentation af nye medlemmer. 

 

Referat: 

Formanden indledte mødet med at byde velkommen. Deltagerne godkendte den dagsorden, der er udsendt. 

Der var ingen punkter til eventuelt. Helle Kruuse Andersen støder til mødet over middag. 

 

Herefter var der en kort præsentationsrunde af dagens deltagere. 

 

Jacob: Er uddannet ergoterapeut. Arbejder som chefterapeut på Aarhus Universitetshospital. En stilling han 

har været i siden januar måned.  

 

Mogens: Er Rektor på Randers Statsskole. Det er anden gang han er med til møde i dette udvalg. Han er 

udpeget fordi VIA har haft et ønske om at ungdomsuddannelser er repræsenteret i deres uddannelsesud-

valg. Mogens er biolog og idrætslærer.  

 

Jette: Er formand for hjerneskadeforeningen i Midt/Vest og Østjylland. 

 

Susanne: Er lektor på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus. Hun er med som repræsentant fra uddannelsen. 

 

Mette: Er leder for Ergo- og Fysioterapeuter i Syddjurs Kommune. Dette er hendes andet møde, som hun er 

med til. Hun har været med i udvalget i et års tid. 

 

Majbritt: Kommer fra Ergoterapeutforeningen, hvor hun er Regionsformand for Midt/Vest og Nordjylland. Hun 

har 20 års erfaring i faget fra hospitalerne. 

 

Tina: Er ledende terapeut ved Regionspsykiatrien Gødstrup. Hun er med som repræsentant fra praksis. 

 

Thomas: Er professor ved Aarhus Universitet og er udpeget af Aarhus Universitet. 

 

Jeanette: Er ansat her på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus som lektor. Hun laver frivilligt arbejde i Ergote-

rapeutforeningen, og er med i udvalget i forbindelse med hendes arbejde i Ergoterapeutforeningen. 

 

Mads: Er studerende på 3. semester på Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro. Derudover er han formand for 

De Studerendes Råd. 

 

Marianne: Er uddannelsesleder på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus. Her har hun været i 15 år. Halvdelen 

af tiden som underviser og halvdelen af tiden som leder. 

 

Anne Lise: Er uddannelsesleder på Ergoterapeutuddannelsen Holstebro. Hun har lige haft 25-års jubilæum. 

Hun har været leder siden 2017.  

 

Lone: Kommer fra Aarhus Kommune, hvor hun er Centerchef. Hun har været i Aarhus Kommune i 6 år. Lone 

er uddannet Ergoterapeut, og har arbejdet som leder i 22 år.  

 

Tilde: Er studerende på 6. semester på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus. Derudover er hun formand for 

De Studerendes Råd.  

 

Markus: Er studerende på 5. semester på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus. Derudover er han kvalitets-

agent og mentor. 
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Camilla: Er studerende på 6. semester på Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro. Hun er fyr nylig kommet 

med i De Studerendes Råd. 

 

Mette Eg Jørgensen: Er lektor og studievejleder på Ergoterapeutuddannelsen i Aarhus. Hun er med som 

gæst, da hun står for næste punkt på dagsorden. 

 

Jeanette: Kommer fra Syddansk Universitet. Hun har været leder for kandidatuddannelsen men opsagde sin 

stilling i september. Hun er også seniorforsker på Aarhus Universitet og lektor.  

 

 

Punkt  2. Opfølgning på rekrutteringsprojekt. 30 min. (Kl. 10.15 - 
10.45) 

 
Sagsansvarlig: 
Marianne Høllund og Anne Lise Voss 
 
Sagsfremstilling: 
Ergoterapeutuddannelsen er i gang med et rekrutteringsprojekt med udgangspunkt i interviews med stude-
rende. Projektleder Mette Eg giver en status over dette projekt med præsentation af fokusområder i svarene 
fra de studerende.  
 
Indstilling:  
Mulighed for spørgsmål og input fra gruppen. 
 
Referat: 
Der foreligger ingen resultater før november måned. Mette gav en status på, hvor de er henne i projektet lige 
nu vedr. rekruttering af fremtidens ergoterapeuter. Mette laver projektet sammen med Mette Krohn, som er 
underviser på Ergoterapeutuddannelsen i Holstebro samt Tina Helle, som er ansat som Docent på begge 
uddannelser. Afsættet for projektet er fald i ansøgere, små årgange og manglende kendskab til ergoterapi. 
Formålet med projektet er, at kvalificere rekrutteringen af kommende ergoterapeutstuderende. Hvordan ska-
ber vi flere tilfælde, hvor kommende ansøgere får øje på ergoterapien? Og hvordan kan ergoterapeuter bi-
drage til dette? Projektet består af følgende 3 faser: 
 

1) Undersøgelse af nuværendes studerendes erfaringer omkring studievalg. Hvordan får de studerende 
øje på ergoterapi og hvad ligger til grund for, at man vælger uddannelsen. 

2) Udvikling og afprøvning af rekrutteringsmetoder 
3) Implementering af metoderne 

 
Lige nu er projektgruppen godt igennem analysedelen, og noget af det de indtil videre har fundet frem til er: 
 
-At man skal dele og vise magien ved ergoterapi.  
-Undgå voksensprog og lange aktivitetsforklaringer 
-At være konkret - fx ”jeg arbejder med” 
-At ramme følelsen af at kunne gøre en forskel 
 
Næste skridt i projekter er at omsætte resultater til konkret rekrutteringsmateriale og at inddrage studerende 
på 7. semester. Derudover håber de, at kunne få midler til at starte et samarbejde med seniorforsker Anne-
Marie Dahl. 
 
Følgende bemærkninger kom frem efter Mettes oplæg: 
 
-Ergoterapeuter er usynlige i samfundsdebatten og den offentlige debat 
-Mange unge mistrives og kan ikke være sammen i fællesskaber. Får vi talt til dem? 
-Vi skal være mere præcise, når vi taler om faget. Vi skal springe over alle detaljerne og komme ind til ker-
nen med det samme. 
-Vi er udfordret i forhold til branding. Vi skal spørge de unge mennesker om, hvad der ligger til grund for, at 
de søger os inden de starter her. Og ikke først når de er startet på uddannelsen, for der er de allerede farvet. 
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Punkt  3. Temadrøftelse. Rekruttering til Ergoterapeutuddannel-
sen. 75 min. (Kl. 10.45 - 12.00) 

Sagsansvarlig: 
Marianne Høllund og Anne Lise Voss 

  

 
Sagsfremstilling: 
Hvordan skaber vi positive fortællinger (og forestillinger) om mulighederne i det lange arbejdsliv, uddannel-
sen åbner døren til?  
 
Hvordan kan vi nå ud til de unge under deres sabbatår? Hvordan kan organisationerne/virksomhederne ud-
vikle flere typer praktikker og ungejobs, der kan øge interessen for uddannelsen (og ikke afskrække)? 
  
Er der potentiale for at rekruttere mere bredt i forhold til køn, etnicitet og alder, og hvordan lykkes vi med 
det?  
 
Hvilke handlemuligheder har vi hver især for at styrke rekrutteringen - som uddannelsesinstitution og ar-
bejdsplads? Hvad kan vi gøre sammen?  
 
- 10 min: Opsamling fra grupper i plenum (gerne på plancher, så input nemt fastholdes). Herunder afklares, 
om der er nogle temaer/ideer, der skal handles videre på. 
 

Bilag: Forberedelse: 
Bilag 1 (5 sider): Landsdækkende tendenser i optaget på professionshøjskolerne via KOT 2023, Danske 

Professionshøjskoler, juli 2023.  

Bilag 2 (9 sider): Antal 1. prioritetsansøgninger til VIA i 2023 

Bilag 3 (1 side): Resumé med hovedresultater fra analysen ”Studievalgsbegrundelser: Hvem lægger fokus 

på hvad i studievalget?”, EVA, 2021.  

Bilag 4 (1 side): Resumé med hovedresultater fra minianalysen ”Fire ud af ti nyoptagne studerende har væ-

ret lærervikar, pædagogmedhjælper eller ansat i ældreplejen”, EVA, 2023.  

Bilag 5 (4 sider): ”Internationale STEM-dimittender bliver i højere grad beskæftiget i Danmark”, DIanalyse, 

juli 2023 3/5 - 

Bilag 6 (3 sider): ” Antorini prikker hul på arbejdslivets fastlåste forestillinger”, Mandag Morgen, 2023  

Bilag 7 (28 sider, sammenfatning side 2-3): ”Arbejdskraftanalyse af den Digitale Visuelle Industri”, Vision 

Danmark, 2021 
 

Indstilling: 
1. Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter temaet med udgangspunkt i spørgsmålene  

2. Det indstilles, at uddannelsesudvalget afslutter drøftelsen med at afklare, om der er konkrete te-

maer/ideer, som der kan handles på. 

 
Referat: 
Det er besluttet centralt i VIA, at punktet er et alle uddannelsesudvalg skal drøfte. Der blev talt om følgende i 
grupperne: 
 
-Vi er ramt af håbløshed 
-Optaget af at indløse potentiale i at rekruttere mænd ind i faget 
-Formidling af fag i højere grad målrettet minoriteterne 
-Koble os på proaktivitet i samfundet frem for reaktivitet 
-Der er forsøgt mange strategier. Ingen har virket i formidling af hvad ergoterapi er 
-Vi har gjort det samme i 45 år uden succes 
-Vi skal koble os på de udfordringer, der er i samfundet 

-Ændre fortællingerne til små fortællinger fra virkeligheden 

-Spille ind i de strategiske dagsordener i hele Danmark, ikke kun i de politiske. 

-Hvor møder vi de unge? Hvordan kan vi strategisk arbejde med det? Hvor er de henne inden de kommer 

her og læser? 

-Uddannelsen skal være mere fleksibel. Måske den kunne tages på deltid. 
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-Der skal være en SOME ansvarlig på alle semestre som bliver ledet af en projektleder. 

-Hvordan taler vi til vores kommende studerende? Det skal være visuelt og ikke lange fortællinger. 

-Skal vi overhovedet optage alle, der søger ind, og skal vi have så mange studiepladser, som vi har? 

-Er der steder, hvor man kan rekruttere anderledes? Fx bruge studerende med anden etnisk baggrund som 

rollemodeller. 

-Kunne studerende på filmuddannelsen i VIA hjælpe med at lave en film omkring ergoterapi? 

-Hvad er det for nogle interesser hos ansøgeren vi skal have fat i? 

- Vi skal have en opmærksomhed på at andre uddannelser også har udfordringer. Hvilke tiltag bruger de i 

forhold til at rekruttere studerende. Kunne vi lære noget af dem? 

-Der er en åbning i kommunerne Vest på i forhold til erhvervspraktik. De begynder ligeså stille at tage prakti-

kanter ind. 

-Vi skal have øje for sporskifte. Vi har mange ledige akademikere. Hvordan kan vi få fat på dem? 

 
 

Punkt  4. Status vedr. etablering af hybrid uddannelse i Holstebro. 
15 min. (Kl. 12.45-13.00) 

Sagsansvarlig: 

Anne Lise Voss 

  

 

Sagsfremstilling: 

Anne Lise giver et indblik i status vedr. etablering og opstart af hybrid uddannelse på Ergoterapeutuddannel-

sen i Holstebro 

  

Indstilling:  

Mulighed for dialog og spørgsmål og input fra gruppen. 

 

Referat: 

Etablering af hybrid uddannelse i Holstebro er et af tiltagene i forhold til mangel på ansøgere. Der optages 

ikke februar hold fremover i Holstebro. De har 24 studerende på 1. semester hvoraf 9 af dem er hybrid stu-

derende. Inden de studerende startede på uddannelsen i september skulle de vælge om de ville være online 

eller onsite studerende. Når man er onsite studerende følger man undervisningen fysisk på Campus og når 

man er online studerende sidder man derhjemme og følger undervisningen online. Hele holdet bliver under-

vist samtidig. I december måned bliver der udsendt en midtvejsevaluering til holdet vedr. tiltaget. Kvalitetsaf-

delingen i VIA hjælper med en langsigtet evaluering af tiltaget. Undervisernes tilbagemelding er, at det går 

forbavsende godt at afvikle undervisningen selvom det er udfordrende, at være underviser i et rum, hvor der 

fysisk er studerende og studerende, der sidder med på skærmen. Didaktikken skal forberedes på en anden 

måde. Etableringen af hybrid uddannelse var en hurtig beslutning, der blev taget i foråret. Det skal under-

streges, at der ikke bliver slækket på kravene de studerende bliver stillet. Uddannelsen er ikke den eneste 

uddannelse i VIA, der kører hybridundervisning. Praktikstederne vil fortsætte ligge i Region Midtjylland.  
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Punkt   5.  Besøg af Efter- og videreuddannelse i VIA. 45 min. (Kl. 
13.00 - 13.45) 

Sagsansvarlig: 

Line Margrethe Riis-Djernæs og  

Janna Bohn Sylvestersen 

  

 

Sagsfremstilling: 

1. Kort præsentation af EVU og nuværende udbud: Hvad er EVU og hvilke tilbud har vi pt. der kan være rele-

vante for ergoterapeuter.  

2. Drøftelse af behov for efter- og videreuddannelse til ergoterapeuter: Hvad ser I af behov i praksis nu og 

fremadrettet?  

3. Information om temadag i foråret for EVU og lederne for sundhedsuddannelserne, herunder opfølgning i 

september med fokus på kommende indsatser. 

 

Indstilling: 

Drøftelse af behov fra praksis 

Dialog om udbud og indsatser 

 

Referat: 

Line er adjunkt i VIA og er relativ nyansat. Hun har en grunduddannelse som ergoterapeut. Janna er også 

uddannet ergoterapeut. Begge er tilknyttet sundhedsområdet i Efter- videreuddannelsesafdelingen i VIA.  

 

Indenfor deres område udbyder de: 

To specialuddannelser (borgernær sygepleje og sundhedspleje). 

Sundhedsfaglig diplomuddannelse (den er pt. ved at blive revideret) 

Akademiuddannelse i sundhedspraksis 

Kurser, temadage og konferencer 

Rekvirerede forløb (eksempelvis diplommoduler, akademimoduler, kurser og kombinationer her af - aktuelt 

indenfor bl.a. rehabilitering og palliation) 

 

Følgende kursusudbud er relevante for ergoterapeuter: 

Fagprofessionel vidensøgning i praksis (Fagprofessionel vidensøgning i praksis | VIA) 

Kognitiv stimulationsterapi: CST - 1 dags certificeringskursus. 

 

Man kan på VIAs hjemmeside se udbuddet for foråret 2024. 

 

Følgende kom frem i forhold til behov i praksis: 

Tværfagligt arbejde indenfor kommunikation og teori 

Mere om sundhedsfremme/forebyggelse 

Smerterehabilitering indenfor ergoterapi 

Tværsektoriel ansvar 

Velfærdsteknologi. Innovation og anvendelsen af det i forhold til udadreagerende borgere.  

Efter videreuddannelse i forhold til at stå uden en faglig leder 

 

 

Punkt  6 Strategisk udviklingsplan 2023. 15 min. (Kl. 13.45 - 14.00) 

 
Sagsansvarlig:  

Marianne Høllund og Anne Lise Voss  

 

Sagsfremstilling:  

Der er nu udarbejdet en ny Strategisk udviklingsplan for VIA Ergoterapeutuddannelsen. Marianne og Anne 

Lise præsenterer centrale ting fra denne – med mulighed for efterfølgende spørgsmål og dialog.  

 

Indstilling: Mulighed for spørgsmål og input fra gruppen.  

https://www.via.dk/efter-og-videreuddannelse/uddannelsestilbud/kurser/fagprofessionel-vidensoegning-i-praksis
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Bilag: Strategisk udviklingsplan 2023 

 

Referat: 

Den strategiske udviklingsplan (SUP) er vedlagt som bilag. På sidste møde gennemgik vi den tidligere SUP. 

Nu har vi fået den revideret. Den skulle være klar inden uddannelsesevalueringen d. 2. november. Først 

havde vi 5 indsatsområder, som vi ville arbejde med. Dette har vi skærpet til 3. Og det er følgende: 

 

1) Bæredygtig udvikling 

2) Teknologi 

3) Aktivitetscentret curriculum. Her er det aktiviteter i et menneskes liv, der er i centrum, hvilket vi gerne vil 

have endnu mere fokus på i undervisningen. Og det er noget vi ønsker der skal fylde mere, når vi skal have 

en ny studieordning. Det er kerneværdien i faget. 

 

Følgende bemærkninger kom frem efter fremlæggelsen af SUP: 

 

Det er et godt papir. Det er en fornøjelse at læse.  

 

Der skal være plads til mange forskelligheder på vores uddannelse, men vi har også et socialt og samfunds-

mæssigt ansvar. Vi støtter de studerende alt det vi kan, men nogle gange vejleder vi dem også ud af uddan-

nelsen, da det er det bedste.  

 

-Det er fine temaer der er udvalgt, men en af udvalgets medlemmer hæftede sig ved alle de kompetencer 

man skal som dimittend. Skal jeg være robust, når jeg er færdig på uddannelsen og hvorfor? Til dette sva-

rede uddannelseslederne, at det er noget praksis har efterspurgt i en aftagerundersøgelse. 

 

-En af udvalgets medlemmer som er leder i praksis fortalte, at de ikke længere skriver robusthed i deres stil-

lingsopslag, da hun mener, at det er arbejdspladserne, der skal være robuste. 

 

-Marianne er optimistisk i forhold til at rekruttere alle typer og i forhold til gennemførelse af uddannelsen, da 

hun mener de er en uddannelse, der kan rumme de fleste. Vi har kun de unge vi har, og vi har brug for dem i 

uddannelsessystemet og på arbejdsmarkedet. Måske kan vi blive endnu bedre til at se hvad de studerende 

kommer med, når de starter hos os, og hvad de går herfra med. De som har brug for SPS (Social pædago-

gisk støtte) under uddannelsen har måske også brug for støtte, når de kommer ud på arbejdsmarkedet.  

Vi skal være mere tydelige omkring hvad det er for nogle kompetencer, der søges i stillingerne.  

 

 

 

Punkt  7 Uddannelsesevaluering d. 2. november 2023. 30 min. 
(Kl. 14.15 - 14.45) 

Sagsansvarlig: 

Anne Lise Voss og Marianne Høllund  

  

 
Sagsfremstilling:  

Der er nu udarbejdet en ny Strategisk udviklingsplan for VIA Ergoterapeutuddannelsen. Marianne og Anne 

Lise præsenterer centrale ting fra denne – med mulighed for efterfølgende spørgsmål og dialog.  

 

Indstilling:  

Mulighed for spørgsmål og input fra gruppen. 

 

Bilag:  

Strategisk udviklingsplan 2023. 

 
Referat:  

D. 2. november skal Ergoterapeutuddannelsen evalueres, hvilket sker hver 6. år i henhold til VIAs kvalitets-

system. Eksterne eksperter er inviteret, og det er dem, der skal foretage evalueringen. Der er inviteret 5 ek-
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sperter og det er en studerende fra Absalon, en docent fra Absalon og Henriette Niemann som er censorfor-

mand. Derudover er der to aftagereksperter, som er en leder fra praksis og en klinisk underviser. De interne 

deltagere er to undervisere fra uddannelsen i Holstebro og to undervisere fra uddannelsen i Aarhus samt en 

AC medarbejder fra uddannelsen i Aarhus og 4 studerende. Herudover deltager begge uddannelsesledere 

(Anne Lise Voss og Marianne Høllund) og dekan Helle Kruuse-Andersen. De interne deltagere skal i dialog 

med ekspertpanelet. De skal komme med deres blik på uddannelsen og i den forbindelse har de fået tilsendt 

forskellige dokumenter. Der vil være fokus på to temaer. 

 

1) Aktivitetscentreret curriculum. Hvordan kan vi få det endnu mere implementeret i uddannelsen? 

2) Forholdet mellem teori og praksis  

 

Panelet skal udarbejde en evalueringsrapport. Den skal også behandles her i uddannelsesudvalget. Det sker 

på mødet i foråret 2024. Det bliver spændende at høre deres perspektiver, og panelet kan helt sikkert pege 

på noget andet end det, der er i fokus på uddannelsen. 

 
 

Punkt  8 Nyt fra de studerende. 30 min. (Kl. 14.45 - 15.15) 

Sagsansvarlig: 

De studerende  

  

 

Sagsfremstilling:  

På mødet vil de studerende give en status fra de to uddannelsesudbud 

 

Indstilling:  

Det indstilles, at oplægget tages til efterretning - evt. spørgsmål til oplægget 

 

Referat: 

Nyt fra Aarhus: De Studerendes Råd (DSR) haft meget fokus på hvilke arrangementer de studerende efter-

spørger pga. manglende opbakning. Der har været nogle fra Socialpsykiatrien og holde et oplæg. Der var 

der 55 studerende, der deltog i det. Derudover har de haft en tidligere censor ude og holde et eksamensop-

læg. Der deltog der 75. De har et kommende arrangement, hvor der kommer to ergoterapeuter fra børne- og 

ungeafdelingen i Hammel. De er også ved at undersøge om de kan få en Ergoterapeut ud fra Kriminalforsor-

gen. Der er fortsat ikke stor tilslutning til DSR. 

 

 

Nyt fra Holstebro: De er i gang med at lave nye vedtægter i DSR. Anne Lise skal lige kigge dem igennem. 

Rikke Sandgrav som er tidligere formand er stoppet, da hun dimitterer til januar, Derfor er Mads som også er 

med på mødet i dag ny formand og kasserer. Indenfor de sidste par uger har de i DSR fået 3 nye medlem-

mer, hvilket er positivt selvom de også lige har mistet 2 hvoraf den ene er stoppet helt på uddannelsen. De 

skal have indkaldt til generalforsamling i december måned, hvor de nye vedtægter forhåbentlig bliver god-

kendt. Der er desværre ikke mange studerende, der gider frivilligt arbejde. Og de oplever desværre heller 

ikke særlig stor opbakning til sociale arrangementer på uddannelsen i Holstebro. 

 

Punkt  9 Nyt fra uddannelsen. 20 min. (Kl. 15.15 - 15.35) 

Sagsansvarlig: 

Marianne Høllund og Anne Lise Voss  

  

 

Sagsfremstilling:  

På mødet vil uddannelseslederne give en kort status ift. hvad der sker på uddannelserne.  

 

Indstilling:  

Det indstilles, at oplægget tages til efterretning – evt. spørgsmål til oplægget. 
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Referat: 

Nyt fra Holstebro: Der er de optaget af hybrid uddannelse og de små hold de har på uddannelsen. Det er di-

daktisk og pædagogisk udfordrende. Derudover er de meget optaget af aktivitetscentreret ergoterapi. De har 

opstartet et samarbejde med praksis omkring dette. Ai chatrobot er også noget de er optaget af. De har haft 

et møde med en underviser fra Sygeplejerskeuddannelsen forleden, da han er meget optaget af dette. Hvor-

dan kan vi lære de studerende at bruge det rigtig og være kritiske. Ai kan også være en hjælp for de stude-

rende.  

 

Nyt fra Aarhus: De har været optaget af bæredygtig udvikling og teknologi. Teknologi er det vores docent 

Tina Helle har som sit speciale. De har for nylig haft et hybridmøde med eksterne virksomheder vedr. deres 

makerspace, Optaget på uddannelsen i år har været anderledes end det plejer. De troede vi havde 120 stu-

derende til studiestart september 2023/februar 2024, men det endte med at de stod med ledige pladser, da 

der var nogle, der ikke svarede på deres tilbudte studieplads inden fristen. Der er dog fyldt op nu.  

I forhold til frafald ser de det samme billede som de sidste mange år. Ca. 30-33 studerende falder fra om 

året. De har ikke det antal tilflyttere til uddannelsen som de plejer. De har færre end de tidligere har haft. En 

af underviserne har fået job som docent i forskningsafdelingen og på Viborg Sygehus, så derfor skal de have 

dækket vedkommendes opgaver. De er påbegyndt skemalægning for forårssemestret og skal i den forbin-

delse kigge på hvordan de får dækket de forskellige opgaver. 

 

Vi ser ind i et faldende antal ansøgere hvilket er et generelt billede i hele VIA. Dette får den konsekvens, at vi 

i hele VIA skal spare 50 millioner i forhold til budget 2024. Dette får også en konsekvens for sundhedsuddan-

nelserne. Vi kan ikke undgå afskedigelser. Alle medarbejder er i dag blevet informeret af Direktionen om-

kring den økonomiske situation, så det er selvfølgelig noget der fylder. Hvordan driver vi bedst mulig uddan-

nelser med de ressourcer vi har? Vi er aktivitetsstyret på en uddannelsesinstitution. Færre studerende bety-

der naturligvis også færre medarbejdere. VIA dækker et stort geografisk område, og det er dyrt at drive alle 8 

Campusser. 

 

Punkt  10 Evt. og punkter til kommende møder 25. min. (Kl. 15.35 
- 16.00) 

Sagsansvarlig: 

Jacob Ahlgreen Gram  

  

 

Referat: 

Næste møde er d. 18. april 2024 i Holstebro. Marie har sendt kalenderinvitation ud til alle. Det besluttes at vi 

starter mødet allerede kl. 9. Følgende punkter kommer indtil videre på dagsorden 

 

-Evaluering af mødeformen 

-Drøftelser omkring professionssignatur  

-Opfølgning på rekruttering  

-Uddannelsesevaluering  

 

Alle i udvalget er velkommen til at melde punkter ind til formanden.  

 

 

 
 


